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Mäntsälän kunta 
 
 
 
Kuntakehityslautakunta on 16.9.2020 § 70 esittänyt lausuntopyynnön vammaisneuvostolle 
Mäntsälän yleiskaava 2050: Kehityskuvavaiheen kuvaukseen. 
 
Vammaisneuvosto toteaa, että Mäntsälän yleiskaava 2050:n kehityskuva-asiakirja on hyvin ja 
monipuolisesti laadittu.  
 
Lisäksi vammaisneuvosto pitää tärkeänä, että yhdyskuntarakennetta suunnitellaan kaikenlaisten 
ihmisten ja yhteisöjen näkökulmasta. Asioita kehitettäessä muistetaan eri ikäiset liikunta-, näkö- ja 
kuulovammaiset. 
 
Pyritään palvelukuljetusten vähentämiseen joko kehittämällä kylien paikallisia palveluja tai 
keskittämällä uudisrakentaminen säilyvien palvelujen läheisyyteen ja joukkoliikenneyhteyksien 
varsille. Mäntsälän kuntastrategian mukaan kunnan tavoitteina ovat mm. toimiva joukkoliikenne ja 
turvallinen sekä kattava kevyenliikenteen verkosto, sekä panostus toimiviin ja 
tarkoituksenmukaisiin palveluihin huomioiden elämänaariajattelun.  

Vammaisneuvosto pitää tärkeänä, että uimahallin paikka on lähelle työkeskusta ja kouluja eli 
keskustaan, P-paikkojen suunnittelussa huomioidaan inva-paikkojen määrä ja sijoittelu.  
Uimahallin paikkapäätös tulee tehdä nopeasti. Uimahalli tuo harrastusmahdollisuuden kaiken 
ikäisille- ja kuntoisille kuntalaisille. 

Kuntalaisten viihtyisyyttä lisää, kun suuret liikenneväylät (esim. moottoritie) eristetään asuinalueista 
meluvallein. Vammaisneuvosto ei ole lentokentän (suunnitelmissa muuttunut monitoimikentäksi) 
rakentamisen kannalla.  

Mäntsälässä pitää huolehtia ihmisten hyvinvoinnista, tämä edellyttää puistoalueita, kävely- ja pyöräilyteitä 
ja meluhallinnasta huolehtimista. Ihmiset muuttavat tänne pääkaupunkiseudulta maaseutumaisemman 
elämän perässä, eivät päästäkseen kaupunkimaiseen ympäristöön.  Kehitysvammaisille on hyvä sama kuin 
muillekin, tiivis viihtyisä keskusta-alue, jossa palvelut ja sitten väljempi muu alue. 
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